
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-04-19, § 21 

 

 Tid Torsdagen den 19 april 2012 kl 16.00 –  16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 19 april 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Theréz Randquist (M)   

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)   

Åke Askensten (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för Lars Svärd (M) 

Patrik Silverudd (FP) för Daniel Forslund (FP) 

Lennart Tonell (MP) för vakant (MP) 

 

Ersättare:    

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)   

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)   

Anna Bäcklund (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnade förvaltningschefen Gunnar Jensen, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Petra Dalunde, Martin Nord och Eva Olofsson samt borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin. 

 

 

 

 



  

 § 21 

Värtapiren. Reviderat genomförandebeslut. Valparaiso och södra 

Värtan. Reviderade inriktningsbeslut 
Dnr E2009-511-02059 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del genomförandet av exploatering 

 inom detaljplanen för Värtapiren omfattande investeringsutgifter om 3 075 mnkr 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner genomförandet och ger 

 exploateringsnämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att genomföra 

 projektet.  

 

2 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatta utredningar av 

 förutsättningarna och förberedande arbeten för exploatering inom Valparaiso 

 omfattande investeringsutgifter om 65 mnkr samt föreslår att kommunfull-

 mäktige godkänner investeringsutgiften och ger exploateringsnämnden, genom 

 exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta planeringen av projektet. 

 

3 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatta utredningar av 

 förutsättningarna och förberedande arbeten för exploatering inom Södra Värtan 

 omfattande investeringsutgifter om 80 mnkr samt föreslår att 

 kommunfullmäktige godkänner investeringsutgiften och ger exploaterings-

 nämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta planeringen av 

 projektet.  

 

4 Exploateringsnämnden ger exploateringskontoret i uppdrag att träffa avtal om 

 exploatering m m med Stockholms Hamn AB. 

 

5 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets och Stockholm Hamn AB:s gemensamma tjänsteutlåtande från 

den 4 april 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP) och Johan Hedin 

 (C) föreslår (se beslutet).  

 

2)  Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. (MP) 

 och Ann- Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

 Exploateringsnämnden beslutar att delvis ställa sig bakom 

 exploateringskontorets förslag samt att anföra följande: 

 

 Befolkningen i Stockholms län ökar med 35 000–40 000 personer om året. 

 Tidigare prognoser, som legat till grund för planeringen, har varit mycket i 

 underkant. Stockholms län är i dag farligt nära kapacitetstaket när det gäller flera 

 avgörande samhällsfunktioner. Bostadsförsörjningen och infrastruktursystemet 



  

 är två av de områden där detta märks speciellt. De områdena är också intimt 

 sammankopplade och helt beroende av varandra. Utan fungerande 

 bostadsförsörjning bromsas all samhällsutveckling – och utan effektivt 

 infrastruktursystem havererar bostadsförsörjningen. Det är därför extra viktigt att  

 bostadsandelen ökar i exempelvis Norra Djurgårdsstaden  

 

 När det gäller Norra Djurgårdsstaden som helhet är de föreslagna proportionerna 

 (ca 30 000 arbetsplatser och drygt 10 000 bostäder) inte rimliga. 

 

 Det fortsatta arbetet måste inriktas på att öka andelen bostäder i de aktuella 

 områdena. Därför är det extra viktigt att bullret från hamnverksamheten/fartygen 

 begränsas genom bullerskydd och genom att krav på minskat buller ställs på de 

 som använder Värtapiren och övriga delar av hamnområdet. Bullret från 

 fartygsmotorerna kan begränsas i tid genom att omedelbar elanslutning krävs när 

 fartyg lägger till vid kaj. 

 

 Det är bra att aktuella byggherrar har visat höga miljöambitioner. Men tydliga 

 krav måste ändå ställas: Energianvändningen ska inte överskrida den som gäller 

 för passivhus. Om grönytor tas i anspråk ska de ersättas med nya grönytor med 

 likvärdig ekologisk funktion.  

 

 I hamnområdet finns det betydligt större möjligheter än på andra håll att få 

 acceptans för höga hus. Det finns anledning att utreda högre bebyggelse än den 

 som föreslagits. Oavsett det ska den nya bebyggelsen ha grönska på taken och 

 utmed fasaderna (murgröna). 

 

 Det kan vara klokt att avstå från att ta den ekonomiska risk som det innebär att 

 lägga pengar på utbyggnaden av piren innan överklagandeprocessen är klar. De 

 eventuella extrakostnaderna är svåra att bedöma. 

 

 Hamnområdet långsiktigt viktigt för Stockholms stad och det är olämpligt att 

 sälja marken. Ett alternativ med tomträttsavgälder bör utarbetas fram innan 

 beslut tas. 

 

 När nu ett nytt terminalområde byggs är det mycket viktigt att ta hänsyn till 

 tillgängligheten för resenärer, både de som kommer till Värtapiren med 

 kollektivtrafik och de som rör sig inom terminalbyggnaden. I dag har många 

 äldre svårt att gå med bagage så långa sträckor som inom nuvarande 

 terminalområde. Därför bör modern teknik i form av t.ex. rulltrottoarer och 

 rullband för bagage ingå i planeringen. 

  

 Det finns gemensamma överenskommelser I EU om tillgänglighet för 

 funktionshindrade som måste uppfyllas. Om spårvägen byggs blir det visserligen 

 ett närmare kollektivtrafikläge än i dag för en del resenärer. Men från tunnelbana 

 till fartygen kommer det att vara ca 2 km, ett avstånd som är alltför långt att gå 

 för många. 

   

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik 

Silverudd (FP) och Johan Hedin (C).  

 

Reservation 



  

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. (MP) och 

Ann- Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


